
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 
 
14/2004. 
 
 

J e g y z ő k ö n y v 
 

 
Készült a Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2004. szeptember 22-én 
16 órai kezdettel megtartott rendkívüli üléséről. 
 
Jelen vannak: 
 
Önkormányzat részéről:  
 

Leiz Sándor, Serbán György Norbert, Udvardi Illés, Mózer Gyula, Fogl András, 
Farkas Mihály, Kertész-Farkas Zsuzsanna, Nagy Béla, Csomor Lajos, Feró 
Sándor, Dósai Imre, Terbe Zoltán, Farkas Zoltán, Kiss Károly, Kiss Endre, Dr. 
Szabó Lajos, Kolompár Orbán képviselők, Faludi Tamás polgármester /18 fő 95 
%, Dr. Tárai Éva képviselő jelezte távolmaradását. / 
 

Jelen vannak továbbá: 
 

Dr. Csávolszki László címzetes főjegyző, Fürtön Ferencné főmunkatárs, Béres 
László osztályvezető, 
 

Faludi Tamás polgármester köszönti a jelenlévőket, megállapítja, hogy 18 képviselő jelen 
van, az ülés határozatképes, azt megnyitja. Javaslatot tesz a napirendi pontokra, kéri hogy a 2. 
napirend b) pontja kerüljön levételre, mivel nincs hozzá kellő információ. Továbbá a 
jegyzőkönyv hitelesítőknek Leiz Sándor és Csomor Lajos képviselőket javasolja. 
 
Felkéri a jelenlévőket tegyék meg észrevételeiket a napirendi javaslattal kapcsolatosan. 
 
Kertész Farkas Zsuzsanna képviselő mondja: 
 
Kérném, hogy a testület az Oktatási, Művelődési, Ifjúsági, Sport és Kisebbségi Bizottság 
javaslataként még két napirendi pontot tárgyaljon, ezek a következők: Kiskunmajsa város 
tehetséges diákja 2004. évi pályázati kiírás és a Gyermek és Ifjúsági Önkormányzat 
Választási Szabályzatának módosítása, 
 
Faludi Tamás polgármester kérdezi a képviselőket – mivel ez rendkívüli ülés, hogy 
egyetértenek-e ezen két napirendi pont felvételével. 
 
A Képviselő-testület 18 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadja a 
napirendi pontok felvételét. 
 
Faludi Tamás polgármester kéri a képviselőket, aki egyetért a napirendi javaslattal az 
elhangzottak szerint, és a hitelesítők személyével, kézfeltartással szavazzon. 
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A módosított napirendi javaslatot és jegyzőkönyv hitelesítők személyét a képviselő-testület 
egyhangúlag elfogadta. 
 

N a p i r e n d 
 
1./ Polgármester előterjesztései 

Előadó: Faludi Tamás polgármester 
a) Az önkormányzat hitelfelvétele, és az társulatai hitelszerződés módosítása  
b) Dózsa György Gimnázium, Idegenforgalmi Szakközépiskola és Kollégium alapító 

okiratának módosítása  
c) c) Helyi autóbusz menetrend elfogadása 

 
2./ Varga Kálmánné kérelme a szociális otthonban területén mobilgarázs letelepítésére 

Előadó: Fogl András Városfejlesztési, Vállalkozási és Idegenforgalmi Bizottság elnöke 
 
3./ Oktatási, Művelődési, Ifjúsági, Sport és Kisebbségi Bizottság előterjesztései 

a) Iskolatej program 
Előadó: Kertész Farkas Zsuzsanna Oktatási, Művelődési, Ifjúsági, Sport és Kisebbségi 
Bizottság elnöke  

b) Kiskunmajsa város tehetséges diákja 2004. évi pályázati kiírás 
d) Gyermek és Ifjúsági Önkormányzat Választási Szabályzatának módosítása 
 

4./ Egészségügyi, Szociális Bizottság előterjesztései 
Előadó: Udvardi Illés bizottsági elnök 
a) Bursa-Hungarica felsőoktatási ösztöndíj pályázat 
b) Orvosi ügyeleti díj megállapítása 
c) Barátság Egyesített Szociális Intézményben élelmezési nyersanyagnorma rendezése 
 

5./ Költségvetési Bizottság előterjesztése 
Előadó: Serbán György bizottsági elnök 

 
6./ …./2004. (….) rendelet-tervezet az Önkormányzat 2004. évi költségvetését megállapító 

3/2004. (III.1.) Ktr. módosításáról  
Előadó: Faludi Tamás polgármester 
 

 
1./ N a p i r e n d 
 

Polgármester előterjesztései 
Előadó: Faludi Tamás polgármester 
/Írásos előterjesztés mellékelve. / 
 
a.) Az önkormányzat hitelfelvétele, és az társulati hitelszerződés módosítása  
 

Faludi Tamás polgármester a következőket mondja el: 
 
Mint minden képviselő előtt ismert, eddig milyen nehéz helyzetben volt az 
önkormányzat, március óta munkabér hitellel kellett fedezni a béreket, a várt bevételek 
nem érkeztek meg. 
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Hosszú tárgyalások során eljutottunk odáig, hogy az OTP olyan ajánlatot tett 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának, amit a szakma is elismer, az önkormányzat 
életében egyszer adódhat ilyen lehetőség.  
 
Három részből tevődik össze, az első az társulati szerződés meghosszabbítása, mely 
azt jelenti, hogy a jelenlegi 4 évről 8 évre kerül meghosszabbításra, tehát 2010-ben 
lenne az utolsó év. A táblázat tartalmazza ez mit jelent. Éves viszonylatban azt jelenti 
az 146 millió forint helyett, 67 millió forintot kell fizetnünk 2010-ig, ez önmagában 
igen nagy könnyebbség. Az átütemezésnek ára van, mely 120 millió többlet kamat 
fizetését vonja maga után. Azzal párhuzamosan felszabadítják a zárolt betét 
számlánkat, amihez nem tudunk hozzányúlni. Csak egy engedményezési szerződést 
kell kötni, ami azt jelenti jelen pillanatban kb. 78 millió összeget szabadítana fel az 
OTP. Ez igen nagy könnyebbség lenne az önkormányzat számára.  
 
Most az OTP ad nekünk egy olyan lehetőséget, hogy a 111 millió forintot a 
szennyvízberuházás céllal hitelezi. Ezzel kapcsolatosan annyit kell még elmondanom 
ez egy 10 éves futamidejű hitel 2 év türelmi idővel, amit azt jelenti ennek az évnek a 
negyedévére – 2005 – 2006-ra, csak kamatot kell törleszteni, mintegy 14 millió 
forintot évente. A tőke törlesztése csak 2006. negyedik negyedévében indulna, úgy 
gondolom az újabb nagy lehetőség az önkormányzat számára, hogy az elkövetkezendő 
két évben a város működését biztonságban tudhassuk.  
 
Ebben az évben a 131 millió forint befizetése megtörtént a szennyvízberuházáshoz 
kapcsolódóan, de még a 16.800.000,- Ft kamatot fizetnünk kell. Így jön ki az a 
bizonyos 147 millió forint. Ott van még a 85 millió forint működési hitelünk teljes 
mértékben, még 52 millió forint hiányzik a pótköltségvetésből is, ebben benne van az 
a munkabérhitel, ami 32-42 millió forintig terjed ebben az évben. Az 52 millió forintot 
nekünk mindenféleképpen pótolnunk kell. A Költségvetési bizottság előterjesztéséből 
látni fogjuk, hogy a jogszabályi változások miatt jelentkeznek különböző költségek, 
mintegy 6,5 millió forint összegben, mely minden intézményünket érint. Így az 52 
millió forint már majdnem 59 millió. Nézzük milyen lehetőségünk van ennek 
kezelésére. Az önkormányzat elfogadja, hogy a megállapodásunkat meghosszabbítjuk, 
és 67 millió forint azaz összeg, amit nekünk mindenféleképpen fizetnünk kell. 
Amennyiben nem vesszük fel a 111 millió forint hitelt, csak ezzel párhuzamosan 
felszabadítjuk a zárolt betét számlánkat – amin kb. 80 millió forint van – 59 millió 
forintot a költségvetésünkbe mindenféleképpen vissza kell pótolnunk, ebben az 
esetben marad a 21 millió forintunk.  
 
Mit tudunk ezzel a 21 millió forinttal kezdeni, ebben az évben elköltjük vagy azt 
mondjuk a működési hitelünket csökkentjük ezen összeggel. Jövőre újabb 65 millió 
forint a működési célú hitel, ami azt jelenti ha ebben az évben nem vesszük fel a 111 
millió forint hitelt, akkor mit tudunk csinálni? A következő évünk rögtön indul egy 67 
millió forintos, és 65 millió forintos működési hitellel. Azaz 132 millió forint hitellel 
indítjuk az évet. Tételezzük fel ugyanakkora lesz a működési hitel lehetőségünk, mint 
ebben az évben 85 millió forint, abban az esetben 20 millió forinttal indítjuk a 2005-ös 
évet.  
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Egy önkormányzatnak 20 millió forintos mozgáslehetőség rendkívül kicsi. Nézzük mi 
van akkor, ha felvesszük a 111 millió forint hitelt, és a társulati hitel átütemezésre 
kerül. Egyszer indítjuk a 67 millió forinttal és mellé kell tenni  14 millió forint 
kamatot, ami azt jelenti 81 millió forintról van szó. Viszont kifizetjük a teljes 
működési hiányunkat, vissza lesz téve a költségvetésbe a hiány, és még marad az 
önkormányzatnak erre az évre 30 millió forintja amivel gazdálkodhat tetszése szerint. 
Ebből számomra a legfontosabb az előbb említett 132 millióval szemben csak 80 
millió hitellel indulunk és a 20 millió forintos működési hitellel szemben, 85 millió 
forinttal rendelkezünk. Ez nem azt jelenti, hogy hozzáfogunk költekezni, hanem egy 
igen megfontolt gazdálkodást kell folytatnunk.  
 
Ezen megfontolások alapján javasolom a Tisztelt Képviselő-testületnek a társulati hitel 
meghosszabbítását és a 111 millió forint hitel felvételét. Lehet arról beszélni, hogy a 
111 millió forint hitel helyett majdnem 200 millió forintot kell visszafizetni, de ezt 10 
év alatt, de addig biztonságban lesz a költségvetésünk.  
 
Serbán György Költségvetési bizottság elnöke elmondja: 
 
A Költségvetési bizottság megtárgyalta az OTP hitel ajánlatát, és javasolja a 
beruházási célhitel felvételét, valamint a közműhitel átütemezését. 
 
Leiz Sándor Pénzügyi bizottság elnöke ismerteti: 

 
A Pénzügyi bizottság tárgyalta az előterjesztést, támogatta a közműhitel átütemezését, 
az OTP hitel ajánlatával kapcsolatosan nem született döntés. 
 
Terbe Zoltán képviselő mondja: 
 
Kérdezem városunk könyvvizsgálója ebben a helyzetben megvizsgálta-e a város 
pénzügyi helyzetét? Készített-e egy feljegyzést, melyben állást foglalt ebben a 
kérdésben? Nagyon sokat segítene a döntéshozatalban, ha megvárnánk ezt az 
állásfoglalást.  
 
Faludi Tamás polgármester a következőket mondja: 
 
Nem támogatom, hogy húzzuk az időt, már elküldték a hitelkérelmet, mivel jogszabály 
változások várhatóak. Az biztos, hogy az LTP-t október 1-től nem lehet így 
módosítani. Egyszer adnak ilyen kedvező lehetőséget hitelfelvételre. A könyvvizsgálói 
jelentést a magam részéről nem tartom szükségesnek, mivel már márciusban 
rákényszerültünk a munkabérhitel felvételére. Akkor sem kérte senki, hogy kérjük ki a 
könyvvizsgáló véleményét. 
 
Terbe Zoltán képviselő megjegyzi: 
 
A bérhitel felvételekor testületi döntés nem született, ezért nem kérte a testület a 
könyvvizsgáló állásfoglalását, így nem lehet a kettőt összehasonlítani.  
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Faludi Tamás polgármester válaszolja: 
 
A bérhitel felvételére lehetőségünk volt, nem kellett hozzá a testület döntése. 
 
Dósai Imre képviselő mondja: 
 
Egy ilyen nagyságrendű ügy, mint a hitelfelvétel és a társulati hitel terhek 
átütemezése, ahhoz képest méltatlanul van előkészítve. Az anyagokat ma kaptuk meg, 
ennyi idő alatt – hiába van önkormányzati tapasztalatom – laikusnak tekinthető a 
testület zöme pénzügyi szempontból. Polgármester urat megkérem, hogy ilyen 
horderejű ügyekben sokkal alaposabb előkészítést tegyen lehetővé.  
 
Az LTP közműhitel átütemezésével kapcsolatosan a véleményem, hogy ezeket a 
terheket a hitel felvétele óta látta a testület. Ez az LTP-s átütemezés már akkor 
időszerű volt. A várakozás álláspontjára helyezkedett a testület a Sallai úr által ígért 
200 millió forint bevétel reményében. Ez nem jelent meg a számlánkon, túl sokáig volt 
ez a várakozás, amennyiben ezt az LTP-s átütemezést a múlt évben meglépte volna az 
önkormányzat, most nem lenne szó a 111 millió forintos hitel felvételről. Ami igen 
drága, mivel a tőke törlesztésen túl 84 millió forintba kerül az önkormányzatnak, ez 
majdnem 13 százalékos kamatot jelent – mely változó kamatozású hitel – nem úgy 
mint az LTP-s, amely kb. 4 százalékos kamatteherrel jár. 
 
Azt mondta a Polgármester úr, hogy október után nem is lesz lehetőség ilyen kedvező 
kamatozású hitel felvételére. A 13 százalékos kamat egy önkormányzat részére nem 
tűnik kedvező lehetőségnek. Most itt állunk, sürgősen dönteni kell anélkül, hogy 
alaposan kivizsgáltuk volna, a 111 millió forintos hitel mennyire szükséges, milyen 
mértékben segíti az önkormányzatot. Polgármester úr ismertetett egy változatot, hogy 
milyen jótékony hatással lesz az önkormányzat költségvetésére. A könyvvizsgáló, aki 
évek óta vizsgálja a város költségvetését, egy alkalommal sem írta le, hogy a 
hitelfelvétel lesz a megoldás Kiskunmajsa város költségvetésének rendezésére. Mindig 
azt írta le a megoldás, hogy a kiadási struktúráját ésszerűen rendezze át, és így 
próbáljon meg takarékossági lépéseket megvalósítani. Ezért is tartottam volna 
fontosnak – mint képviselő – a könyvvizsgálói vélemény elhangzását. Egy kérésem 
lenne, ami még nem hangzott el – a 2005 – 2006-os év LTP-s terhei és a közműhitel 
összege mennyi? 
 
Fürtön Ferencné főmunkatárs válaszolja: 
 
Két évre 224 millió forint. 
 
Csomor Lajos képviselő elmondja: 
 
Egyetértek az elhangzottakkal, néhány gondolatot kívánok hozzáfűzni. A közműhitel 
átütemezését elfogadom, a költségvetési bizottsági ülésen is kértem a bizottságtól, 
hogy a célhitel felvételével az önkormányzat várja meg a költségvetési koncepció 
elkészítését, és annak keretében tárgyaljon erről. Hisz az egész ügylet szorosan 
kapcsolódik a jövő évi finanszírozáshoz, esetlegesen az azt követő évekhez is. Azt 
gondolom ez nem más, mint játék a számokkal.  
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Arra szeretnék rávilágítani, amit a Polgármester úr elmondott, ékesen bizonyítja, hogy 
ez a hitel 2005-ben felélésre kerül. A 2006. évre ebből nem jut semmi.  
 
Faludi Tamás polgármester válaszában elmondja: 
 
Én ezt nem mondtam. Arról beszéltem, hogy 90 millió forint áll rendelkezésére a 
képviselő-testületnek két évre, az ő bölcsességükön múlik hogyan osztják be. 
 
Csomor Lajos képviselő mondja: 
 
A költségvetési bizottsági ülésen is nem véletlen volt az a javaslatom. Addig az 
időpontig lehetne várni megfelelő konkrétumokra, amik esetlegesen a jövőre mutatók 
lehetnek az egész ügyletet illetően. Mire gondolok, milyen megkötéseket 
alkalmazzunk a hitel lehívásával? Miért is szorgalmazom azt, hogy a 2005-ös 
költségvetési tárgyalásokat várjuk meg? Polgármester úr is mondta, túl sok reményt 
nem fűz ahhoz, hogy a kormány javítani fogja az önkormányzatok helyzetét. Javul 
vagy nem, ezt  2004. szeptember 30-ig nem tudjuk meg, mivel a pénzügyminiszter 
addig nyújtja be a jövő évi költségvetési rendelet-tervezetét az Országgyűlésnek, 
nyílván utána kerül sor a költségvetési vitákra. 
 
Továbbra is azt javasolom a döntést napoljuk el a költségvetési koncepció 
tárgyalásáig.  
 
Dósai Imre képviselő elmondja: 
 
Ennek a közműfejlesztésnek a terhe az elkövetkezendő két évben 286 millió forint. A 
képviselőtársaim amennyiben összeadják ezeket a számokat, mi jön ki belőle, 2005-től 
– 2007-ig terjedő időszakra az átütemezéssel 400 millió forint közműtehernek, ennek 
hitelvonzata 123 millió forint. Amiről most egy félórás bizottsági előterjesztés után 
kell felelőséggel dönteni. Én is azt javasolom, egyelőre a közműhitel átütemezését 
fogadjuk el. A költségvetési koncepció alkalmával fel kell mérni, hogy a 111 millió 
forint hitelfelvétel milyen lehetőségeket teremt még pluszban. Nem szabad azt 
elfelejteni, hogy mindannyian tudjuk az önkormányzatnak a kiadási struktúrája nem 
szerencsés. Mindenképpen a 111 millió forintos hitelt összhangba kellene azzal hozni, 
hogy milyen feladatok vannak a kiadási struktúra átszervezése terén. Biztosan lesznek 
kiadási és megtakarítási oldalai is. A kiadási oldal finanszírozására lenne célszerű 
fordítani az önkormányzatnak ezt a hitellehetőség egyrészét. Ezáltal elkezdenénk azon 
az úton haladni, amely az önkormányzat pénzügyi stabilitását idézi elő, nemcsak az 
egyik hitelből a másik hitelbe való bukdácsolását. 
 
Terbe Zoltán képviselő hozzáfűzi: 
 
Én is régóta vagyok képviselő, de ennyire katasztrofálisan rosszul előkészített döntést 
keveset láttam az elmúlt évek során. Néhány fénymásolt adathalmazból kell nekünk 
rövid időn alatt döntést hozni. Ezen előterjesztést a bizottságoknak több soron meg 
kellett volna vitatni.  
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Külső szakemberekkel, könyvvizsgálóval meg kellett volna vizsgáltatni, akkor nem 
kellene ilyen ad-hoc jelleggel döntést hoznunk. Jelenleg a városnak van egy 
hitelállománya, ami tovább nem nyújtható. Ezt a hitelállományt egy másik hitelből 
pótoljuk be. Tehát hitelt fizetünk vissza hitelből, így beindul a hitelspirál, ami a 
tanulságok szerint nem vezet jóra. Ebből kilépni nagyon nehéz lenne, ezért javasolom 
ne tegyük meg az első lépést.  
 
Azzal egyetértek, hogy a társulati közműhitel átütemezését meglépjük. Jelenleg ilyen 
előkészítettség mellett nem támogatom magam részéről azt, hogy bármilyen szinten 
szerződést kössünk, bármelyik bankkal. Csomor képviselőtársammal értek egyet, a 
bankoknak érdekük a pénz kihelyezése, mivel abból élnek. Biztos vagyok benne 
alaposabban körüljárva, jobban megfontolva és kiszámolva, később döntenénk a 
hitelfelvétel lehetőségéről, akkor is ugyanilyen eséllyel pályázhatnánk. Azt javasolom 
a hitelt ne vegyük fel. 
 
Farkas Zoltán képviselő elmondja: 
 
Senki nem vitatja, hogy valamit tenni kell, mindenki elismeri, hogy még egy ilyen év 
nem lehet. Fontosnak tartanám, hogy egy ilyen előterjesztés sokkal jobban  
előkészítve, átgondolva kerüljön elénk. A képviselő-testület a következő 10 évre a 
legfontosabb döntését hozza meg, amely döntés be is határolja a pályánkat. Ennek 
olyannak kellene lenni, ami garantáltan megoldja legnagyobb problémánkat a 
következő években. Az a bizonyos takaró, amire a Polgármester úr hivatkozott attól 
tartok rövid lesz. Ezzel a hitellel mi változik meg a város életében, levegőhöz jut, 
semmi más.  
 
Csak akkor jó ez a helyzet, ha minden optimálisan alakul a jövőben. Az állam nem hoz 
bennünket olyan helyzetbe, amiből nem tudunk hová lépni, vagy pedig objektív 
körülmények következtében nem alakul úgy a helyzetünk, hogy egyik évről a másikra 
komoly kiadásaink lesznek. Amennyiben igen, akkor a spirál beindul, és nagyon nehéz 
helyzetbe kerül a település. Az lenne a jó, ha olyan döntést tudnánk hozni, aminek a 
kockázata 10 évre nem lenne ilyen nagy.  
 
Faludi Tamás polgármester a következőket mondja el: 
 
A Farkas képviselő úr azt mondja ő attól tart, azaz általam említett takaró is rövid lesz. 
Akkor képzelje el a testület azt, ha nem változik semmi, nem kerül felvételre a 111 
millió forint hitel, abban az esetben 20 millió forint milyen kevés lesz. Nagyon nagy 
feladata a képviselő-testületnek a következő időben, hogy ezzel a 90 millió forintos 
takaróval gazdálkodjon.  
 
A társulati szerződésnél kellett volna arról dönteni, hogy ne 4, hanem 8 évre kerüljön 
felvételre 4 százalékos kamat mellett. Az a döntés hozta az önkormányzatot ilyen 
helyzetbe, ez a döntés csak segítséget ad arra, hogy okos gazdálkodással ki tudjunk 
ebből a helyzetből jönni. Hiszen ha a helyzet nehezedik, akkor még mindig van 
lehetőség mihez nyúlni. Ahogyan könnyebb lesz a helyzetünk, és lesz bevételünk 
először is a hitelt fogjuk visszafizetni. A könyvvizsgáló vizsgálata a mi problémánkat 
nem oldaná meg. 
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Csomor Lajos képviselő kéri: 
 
Arról mindenféleképpen szavazást kérnék, hogy a hitelfelvételt halasszuk el a 
költségvetési koncepció tárgyalásáig. 
 
Faludi Tamás polgármester megjegyzi: 
 
Kormánypárti létemre azt kell mondani, hogy olyan lényeges változásokat nem látok 
az országos költségvetésben, amely pozitív dolgokat jelentene az önkormányzatnak, és 
szükségtelenné tenné a hitel felvételét.  
 
Dósai Imre képviselő mondja: 
 
Amennyiben elhalasztanánk a költségvetési koncepció kidolgozásáig a hitelfelvételt, 
akkor lehetne összhangot teremteni a kiadási struktúra átszervezésén, és a hitel 
felhasználása között.  
Képviselőtársaimmal együtt névszerinti szavazást kérünk a hitelfelvételre 
vonatkozóan. Még mielőtt szavaznánk a Polgármester úr azt tette fel kérdésnek, hogy 
a 20 millió forinttal akarunk gazdálkodni, vagy pedig a 90 millió forinttal. Én azt 
teszem fel, hogy a 2 éves 286 millió forint teher helyett, 6 évre 523 millió forintos 
terhet vállalunk fel a városnak? 
 
Faludi Tamás polgármester elmondja: 
 
Működési hitelt, munkabérhitelt és a jelentkező költségvetési hiányokat fel kell venni. 
Előttünk van a Költségvetési bizottság előterjesztése, mely tartalmazza a beiskolázási 
támogatást, a sportegyesületeknek a 2,1 millió forintot, akkor mindent el kell 
utasítanunk. 
 
Mindezek után kérem a képviselőket, aki egyetért azzal, hogy  névszerinti szavazással 
döntsünk a beruházási célhitel felvételével kapcsolatosan, kézfeltartással jelezze. 
 
/12 igen 6 tartózkodás / 
 
Polgármester  szavazásra bocsátja Csomor Lajos képviselő módosító indítványát, 
mely szerint a költségvetési koncepció tárgyalásáig kerüljön elnapolásra a 
hitelfelvétel. Felkérem Dr. Csávolszki László címzetes főjegyzőt a névszerinti 
szavazás lefolytatására. 
 
Dr. Csávolszki László címzetes főjegyző kéri a képviselőket, hogy a módosító 
javaslatról szavazzanak: 
 
Csomor Lajos     igen 
Dósai Imre    igen 
Faludi Tamás    nem 
Farkas Mihály    nem 
Farkas Zoltán    igen 
Feró Sándor    igen 
Fogl András    igen 
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Kertész Farkas Zsuzsanna  nem 
Kiss Endre    igen 
Kiss Károly    igen 
Kolompár Orbán   nem 
Leiz Sándor    nem 
Mózer Gyula    nem 
Nagy Béla    nem 
Serbán György Norbert  nem 
Dr. Szabó Lajos   nem 
Terbe Zoltán    igen 
Udvardi Illés    nem 
 
A módosító javaslat szavazásának eredményeként Polgármester megállapítja, hogy 8 
igen szavazattal – 10 ellenszavazattal, tartózkodás nélkül – nem került elfogadásra.  
 
Faludi Tamás polgármester ezek után az eredeti előterjesztést bocsátja szavazásra, 
mely alapján 111 millió forint hitel felvételre kerüljön 10 évre, ebből  2 év türelmi 
idővel és 12,5 százalékos kamat mellett. 
 
Felkéri Dr. Csávolszki László címzetes főjegyzőt a névszerinti szavazás lefolytatására. 
 
Dr. Csávolszki László címzetes főjegyző kéri a képviselőket, hogy az eredeti 
javaslatról szavazzanak: 
 
Csomor Lajos     nem 
Dósai Imre    nem 
Faludi Tamás    igen 
Farkas Mihály    igen 
Farkas Zoltán    tartózkodás 
Feró Sándor    nem 
Fogl András    nem 
Kertész Farkas Zsuzsanna  igen 
Kiss Endre    nem 
Kiss Károly    nem 
Kolompár Orbán   igen 
Leiz Sándor    igen 
Mózer Gyula    igen 
Nagy Béla    igen 
Serbán György Norbert  igen 
Dr. Szabó Lajos   igen 
Terbe Zoltán    nem 
Udvardi Illés    igen 
 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a beruházási célhitel felvételéről 
szóló előterjesztést 10 igen szavazattal – 7 ellenszavazattal, 1 tartózkodás mellett – elfogadja, 
és meghozza az alábbi határozatát. 
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174/2004. sz. határozat 
Beruházási célhitel felvétele 
 

H a t á r o z a t 
 

1./ Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy határoz, hogy 
2004. évben 111 millió forint beruházási célhitelt vesz fel az OTP Bank Rt-től 
a már átutalt LTP támogatás utólagos kiváltására. 

 
2./ Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete kötelezettséget 

vállal a hitel és járulékai megfizetésére, valamint arra, hogy a hitel tőke és 
kamat megfizetését 10 éves futamidő alatt az éves költségvetéseiben 
megtervezi. 

 
Felelős : Faludi Tamás polgármester 
Határid ő: 2004. szeptember 30. a szükséges iratok OTP-hez továbbítására 
 
 

Faludi Tamás polgármester kéri a képviselőket, aki egyetért a Társulati hitel 
futamidejének meghosszabbításával, kézfeltartással szavazzon. 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Társulati hitel futamidejének 
meghosszabbításáról szóló javaslatot 18 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
– elfogadja, és meghozza az alábbi határozatot. 
 
175/2004. sz. határozat 
Társulati hitel futamidejének 
meghosszabbítása 
 

H a t á r o z a t 
 

1./ Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy határoz, hogy 
az OTP Bank Rt-tól felvett 774.806 ezer forint társulati hitel futamidejét 96 
hónapra kéri módosítani. Vállalja az átütemezésnek megfelelő tőke és kamat 
évenkénti költségvetésekben való megtervezését, és határidőben történő 
megfizetését. 

 
Felelős : Faludi Tamás polgármester 
Határid ő: 2004. október 15. a módosító okiratok aláírására 
 

2./ Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete kéri az OTP Bank 
Rt-t, hogy a hitelszerződés módosításával a helyi adók szoros zárolását oldja 
fel. 

 
Felelős : Faludi Tamás polgármester 
Határid ő: 2004. szeptember 30. az OTP Bank Rt. értesítésére 
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/Egy képviselő kiment. / 
 
b) Dózsa György Gimnázium, Idegenforgalmi Szakközépiskola és Kollégium alapító 

okiratának módosítása 
 

Faludi Tamás polgármester elmondja: 
 
A megyétől a vélemény még nem érkezett meg, de az érintettek biztosítottak arról, 
hogy ez hamarosan megtörténik, annak tartalmát felolvasták. Elképzeléseinket nem 
akadályozza. 
 
Dr. Csávolszki László címzetes főjegyző megjegyzi: 
 
A módosítás hatályba lépése 2005. július elseje. 
 
Mivel több kérdés, hozzászólás nincs, Faludi Tamás polgármester kéri a 
képviselőket, aki egyetért az előterjesztésben foglaltakkal, az elhangzott kiegészítéssel 
együtt, kézfeltartással szavazzon. 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Dózsa György Gimnázium, 
Idegenforgalmi Szakközépiskola és Kollégium alapító okiratának módosításáról szóló 
előterjesztést 17 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadja, és 
meghozza az alábbi határozatát. 
 
176/2004. sz. határozat 
Dózsa György Gimnázium, Idegenforgalmi 
Szakközépiskola és Kollégium alapító okiratának 
módosítása 
 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a mellékletben 
foglaltak szerint módosítja a Dózsa György Gimnázium, Idegenforgalmi 
Szakközépiskola és Kollégium (székhely: 6120. Kiskunmajsa, Kálvária u. 6.) 
alapító okiratát 2005. július l-i hatállyal. 
 
Felelős : Faludi Tamás polgármester 
Határid ő: 2004. szeptember 30. kiértesítésre 
 

d) Helyi autóbusz menetrend elfogadása 
 

Faludi Tamás polgármester a következőket mondja el: 
 
Az engedélyezés folyamatban van, ami napokon belül megérkezik. Azt még nem tudja 
a Bt., hogy a finanszírozást meg fogja-e kapni vagy sem. A Bt. azt nyilatkozta, addig 
míg az APEH-től az első havi fogyasztói árkiegészítés összegét nem kapja meg, addig 
nem tudja vállalni azt a teljes körű szállítást, amit eddig csinált. Kígyós esetében is 
csak egy járatot vállalt. 
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Kolompár Orbán képviselő elmondja: 
 
Amikor a Bt. képviselője meghívásra került a Vagyongazdálkodási bizottság ülésére, 
akkor azt nyilatkozta, hogy megelőlegezik mind azt a költséget, ami fedezetet biztosít 
a teljes járat finanszírozására. 
 
Javasolom vegyük le napirendről az előterjesztést, és a Vagyongazdálkodási bizottság 
ülésén az érintettekkel tisztázásra kerülnének a feltételek. 
 
Faludi Tamás polgármester hozzáfűzi: 
 
Semmi akadálya annak, hogy a MS-BUSZ Bt. képviselője meghívásra kerüljön a 
bizottsági ülésre, de most javasolom a menetrend elfogadását, mivel ez feltétele az 
engedélyezésnek.  
 
Fogl András képviselő megjegyzi: 
 
A Vagyongazdálkodási bizottság ülésén az nem hangzott el, amit a Kolompár 
képviselő úr mondott. Az érintett azt nyilatkozta, amennyiben teljes vonalon 
üzemelteti a saját költségén a buszjáratot, az havi 1,5 millió forintba kerül, amit ő nem 
tud felvállalni.  
 
Az Alpolgármester úrral is folytatott tárgyalásokat, hogy lehetőség szerint az 
iskolakezdés időszakára a külterületről a gyermekek behozatalát meg tudja oldani. Ezt 
el tudta vállalni, október 1-től nagy a valószínűsége, hogy megkapják a szakhatósági 
engedélyeket.  
 
Faludi Tamás polgármester a vitát lezárva a következőket mondja: 
 
Javasolom a menetrend kerüljön elfogadásra, a Vagyongazdálkodási bizottság ülésén a 
vitatott rész legyen tisztázva, bár az idő ezen túlfutott. 
 
Kérem a képviselőket, aki ezzel egyetért, kézfeltartással szavazzon. 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a helyi autóbusz menetrend 
elfogadásáról szóló előterjesztést 13 igen szavazattal  - ellenszavazat nélkül, 4 tartózkodás 
mellett – elfogadja, és meghozza az alábbi határozatát. 
 
177/2004. sz. határozat 
Helyi autóbusz menetrend elfogadása 
 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a mellékelt helyi 
autóbusz közlekedési menetrendet 2004. október 1-i bevezetéssel elfogadja. 

 
Felelős : Faludi Tamás polgármester 
Határid ő: 2004. október 1. 
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2./ N a p i r e n d 
Varga Kálmánné kérelme a szociális otthon területen mobilgarázs letelepítésére 
Előadó: Fogl András Városfejlesztési, Vállalkozási és Idegenforgalmi Bizottság elnöke 
 
/Szóbeli előterjesztés / 
 
Fogl András bizottsági elnök ismertette Varga Kálmánné levelét, mely mellékelve a 
jegyzőkönyvhöz. A kérelmet a bizottság tárgyalta, ellenvélemény a bizottság és a 
polgármesteri hivatal részéről nem hangzott el. 
 
/Egy képviselő visszajött. / 
 
Udvardi Illés képviselő megjegyzi: 
 
Nekem nem a garázs felépítésével van a gondom, hanem a 15 évet rendkívül hosszúnak 
tartom törlesztési időnek. Javasolom ezt a 15 évet 5 évre csökkentse az önkormányzat. 
 
Faludi Tamás polgármester elmondja: 
 
Előttünk van egy javaslat, mely szerint 600.000,- Ft évi 40.000,- Ft-tal kerülne lelakásra. 
Az önkormányzat tulajdonába kerülne az ingatlan.  
 
Kérem a képviselőket, aki egyetért a kérelemben foglaltakkal azzal, hogy a 15 év - 5 évre 
módosuljon, kézfeltartással szavazzon. 
 
Megállapítja, hogy a módosító javaslat 10 igen szavazattal – l ellenszavazattal, 7 
tartózkodás mellett – elfogadásra került. 
 
Polgármester ezek után szavazásra bocsátja az eredeti javaslatot, mely 15 évre 
vonatkozik. 
 
Megállapítja, hogy az eredeti javaslat 9 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül, 9 
tartózkodás mellett – nem került elfogadásra. 
 
 
Polgármester ismerteti határozatot, amely elfogadásra került. 
 

178/2004. sz. határozat 
Varga Kálmánné kérelme a szociális 
otthon területen mobilgarázs letelepítésére 
 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Vasút Étterem 
tulajdonosa Varga Kálmánné vállalkozó kérelmének megfelelően engedélyezi, 
hogy az önkormányzat tulajdonában álló, és a szociális otthon használatában 
lévő 1363 hrsz-ú ingatlanon 24 m2 alapterületen 2 darab tárolót létesítsen a 
saját költségén, melynek megvalósítási költsége 600.000,- Ft.  
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A létesítmény elhelyezése a kérelem mellékleteként csatolt helyszínrajznak 
megfelelően történhet.  
 
Tárolók a megvalósítással egyidőben az önkormányzat tulajdonába kerülnek. A 
létesítés költségét a megvalósító 5 év alatti bérlettel teljes mértékben lelakja, ez 
alatt bérleti díjat fizetnie nem kell. A további hasznosításáról a bérbe adó és a 
bérbe vevő az 5 év leteltével megállapodhat. 
 
A tárolóhelyek megvalósítására 2004. október 30-ig kerül sor, és ezt követő 
napon kezdődik a bérleti jogviszony. Felhatalmazást kap a Polgármester a 
határozattal összhangban állóan a bérleti szerződést megkösse. 
 
Felelős : Faludi Tamás polgármester 
Határid ő: 2004. október 30. 

 
/Egy képviselő kiment. / 
 
3./ N a p i r e n d 

Oktatási, Művelődési, Ifjúsági, Sport és Kisebbségi Bizottság előterjesztései 
Előadó: Kertész Farkas Zsuzsanna bizottsági elnök 
 
/Írásos előterjesztés mellékelve. / 
 
a) Iskolatej program 

 
Polgármester felkéri a jelenlévőket tegyék meg észrevételeiket. 

 
Serbán György bizottsági elnök elmondja: 

 
A Költségvetési bizottság támogatta a szakbizottság javaslatát. 

 
Faludi Tamás polgármester hozzáfűzi: 
 
Részemről lenne egy módosító javaslat, mely szerint az óvodára ne terjedjen ki ez a 
program. Ott eddig sem volt, és igény sem merült fel rá. A finanszírozás is egészen 
másként történne az óvoda esetében, az önkormányzatnak 2/3-át kellene fizetni a 
költségeknek. Javasolom, hogy maradjon továbbra is iskolatej, mint ahogyan ez a 
nevében is benne van.  
 
Kérem a képviselőket, aki ezzel egyetért, kézfeltartással szavazzon. 
 
Megállapítja, hogy a javaslat 13 igen szavazattal – ellenszavazat nélkül, 4 tartózkodás 
mellett – elfogadásra került. 
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Polgármester ezek után szavazásra bocsátja az eredeti határozati javaslatot. 
 
Megállapítja, hogy az eredeti előterjesztés 6 igen szavazattal – 2 ellenszavazattal, 9 
tartózkodás mellett – nem került elfogadásra. 

 
Polgármester ismerteti, hogy az alábbi szöveggel került elfogadásra a határozatot.  

 
179/2004. sz. határozat 
Iskolatej program 
 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Iskolatej 
Programban részt vesz.  
A program lebonyolítására 733.200,- Ft összeget megelőlegez a 2004. évi 
költségvetésben, valamint 110.000,- Ft saját erőt biztosít, a költségvetési 
előirányzat terhére 
 
Felelős : Faludi Tamás polgármester 
Határid ő: 2004. szeptember 27. 

 
/Egy képviselő kiment. / 

 
b) Kiskunmajsa város tehetséges diákja 2004. évi pályázati kiírás 

 
Kertész Farkas Zsuzsanna bizottsági elnök a következőket mondja el: 
 
Ebben az évben 374.000,- Ft lett elkülönítve erre a pályázati kiírásra. Ebből 
felhasználtunk 224.000,- Ft-ot, megmaradt 150.000,- Ft. Az Oktatási bizottság 
javasolja, hogy a maradék 150.000,- Ft-ot pályáztassuk meg a képviselőknek 
kiosztásra kerülő pályázati feltétel szerint.  
 
Kolompár Orbán képviselő megjegyzi: 
 
A tanulmányi eredmények igen magasak, esetleg ki lehetne egészíteni azzal, hogy 
cigány tanuló esetében 4-es tanulmányi átlag is megfeleljen. 
 
Kertész Farkas Zsuzsanna bizottsági elnök megjegyzi: 
 
Ez az összeg csak erre a tanévre szól, nagyon rövid az idő, majd a későbbiekben 
térjünk vissza az igényre.  
 
Mivel több kérdés, hozzászólás nincs, Faludi Tamás polgármester kéri a 
képviselőket, aki egyetért az pályázati kiírással, kézfeltartással szavazzon. 

 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Kiskunmajsa város tehetséges 
diákja 2004. évi pályázati kiírásról szóló javaslatot 16 igen szavazattal – ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül – elfogadja, és az alábbi határozatot hozza. 
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180/2004. sz. határozat 
Kiskunmajsa város tehetséges diákja 
2004. évi pályázati kiírás 
 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete pályázatot ír ki a 
,,Kiskunmajsa város tehetséges diákja” címre az előterjesztés mellékletében 
lévő feltételek szerint. 
 
Felelős : Faludi Tamás polgármester 
Határid ő: 2004. szeptember 30. 

 
c) Gyermek és Ifjúsági Önkormányzat Választási Szabályzatának módosítása 
 

Kertész Farkas Zsuzsanna a következőket mondja el: 
 
A szabályzat 8. fejezet 1. pontjánál, tartalmazza a tanulói létszámokat, hogy melyik 
intézmény mennyi képviselőt indíthat. A Móra általános iskola létszáma 95 fő, ezért 
onnan képviselőt nem tudnak indítani, amennyiben ez a szabályzat érvényben marad. 
A Széchenyi iskolában a tanulói létszám 298 fő, ők csak 2 tanulót tudnak delegálni.  

 
Az Oktatási bizottság javaslata, hogy minden megkezdett 100 fős létszám után 
általános iskolában 1 fő, középiskolában 2 fő képviselő legyen választható. 
 
Dósai Imre képviselő kérdezi: 
 
Mivel még nem alakult meg a választási bizottság, addig ki jogosult a diákok 
adatainak kezelésére? 
 
/Egy képviselő kiment. / 
 
Dr. Csávolszki László címzetes főjegyző válaszolja: 
 
Az intézményekkel megbeszélésre kerül az adatok kezelése. 
 
Faludi Tamás polgármester kéri a képviselőket, aki egyetért azzal, hogy minden 
megkezdett 100 fős létszám után általános iskolából 1 fő legyen választható, 
kézfeltartással szavazzon. 

 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Gyermek és Ifjúsági 
Önkormányzat Választási Szabályzatának módosításáról szóló előterjesztést 11 igen 
szavazattal – l ellenszavazattal, 3 tartózkodás mellett – elfogadta, és az alábbi határozatot 
hozta. 
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181/2004. sz. határozat 
Gyermek és Ifjúsági Önkormányzat 
Választási Szabályzatának módosítása 
 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 165/2004. számú 
határozatával elfogadta Kiskunmajsa Város Gyermek és Ifjúsági 
Önkormányzatra vonatkozó választási szabályzatát.  
 
E szabályzat 6. §-nak A. pontjában írt szövegrészt a következők szerint 
módosítja ,,A, minden megkezdetett 100 fős létszám után l fő.” 
 
Felelős : Faludi Tamás polgármester 
Határid ő: 2004. október 15. 

 
4./ N a p i r e n d 

Egészségügyi, Szociális Bizottság előterjesztései 
Előadó: Udvardi Illés bizottsági elnök 
 
/Írásos előterjesztés mellékelve. / 

 
a) Bursa-Hungarica felsőoktatási ösztöndíj pályázat 

 
Polgármester felkéri a jelenlévőket tegyék meg észrevételeiket. 
 
Mivel kérdés, hozzászólás nincs, Faludi Tamás polgármester szavazásra bocsátja az 
előterjesztést. 

 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Bursa Hungarica Felsőoktatási 
Ösztöndíjpályázatról szóló előterjesztést 15 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül – elfogadja, és meghozza az alábbi határozatát. 
 
182/2004. sz. határozat 
Bursa Hungarica Felsőoktatási  
Ösztöndíjpályázat 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Bursa Hungarica 
Felsőoktatási Pályázati rendszerhez csatlakozik, valamint a pályázat kiírását a 
tájékoztatóban megjelent forma szerint vállalja. 
Az Általános Szerződési Feltételeket elfogadja, a csatlakozásról szóló 
nyilatkozat aláírásával megbízza a Polgármestert. 
A pályázatban történő részvételhez 550.000,- Ft összeget biztosít a 2005. évi 
költségvetésben. 
 
Felelős : Faludi Tamás polgármester 
Határid ő: 2004. szeptember 29. 

2005. február 28. a költségvetés tervezésére 
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b) ,,Barátság” Egyesített Szociális Intézményben élelmezési nyersanyagnorma 

rendezése 
 
Polgármester felkéri a jelenlévőket tegyék meg észrevételeiket. 
 
Mivel kérdés, hozzászólás nincs, Faludi Tamás polgármester szavazásra bocsátja az 
előterjesztést. 

 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a ,,Barátság” Egyesített Szociális 
Intézményben élelmezési nyersanyagnorma rendezéséről szóló előterjesztést 13 igen 
szavazattal – l ellenszavazattal, 1 tartózkodás mellett – elfogadja, és meghozza az alábbi 
határozatát. 
 
183/2004. sz. határozat 
,,Barátság” Egyesített Szociális Intézményben 
élelmezési nyersanyagnorma rendezése 
 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a ,,Barátság” 
Egyesített Szociális Intézményben az élelmezési nyersanyagnormát 2004. 
október 01. napjától 15 %-kal megemelve, az előterjesztésben foglaltak szerint 
határozza meg. 
 
Felelős : Faludi Tamás polgármester 
Határid ő: 2004. október 01. 
 

b) Orvosi ügyeleti díjak megállapítása 
 

Polgármester felkéri a jelenlévőket tegyék meg észrevételeiket. 
 
Mivel kérdés, hozzászólás nincs, Faludi Tamás polgármester szavazásra bocsátja az 
előterjesztést. 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az orvosi ügyeleti díjak 
megállapításáról szóló előterjesztést 15 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
– elfogadja, és meghozza az alábbi határozatát. 
 
 
184/2004. sz. határozat 
Orvosi ügyeleti díjak megállapítása 
 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2004. október 01. 
napjától a következők szerint állapítja meg az orvosi ügyleti díjakat: 
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- hétközi /12 órás/ ügyelet: 7.500,- Ft, 
- hétvégi /24 órás/ ügyelet: 17.500,- Ft. 

 
Felelős : Faludi Tamás polgármester 
Határid ő: 2004. október 01. értesítésre 
 

5./ N a p i r e n d 
Költségvetési Bizottság előterjesztése 
Előadó: Serbán György bizottsági elnök 
 
/Írásos előterjesztés mellékelve. / 
 
Faludi Tamás polgármester elmondja, hogy a Költségvetési bizottság 1-től – 3. pontjáig 
az előterjesztés megtárgyalásra került az előző napirendi pontok keretében. 
 
/Egy képviselő kiment. / 
 
4. Szakbizottságok által nem tárgyalt intézményi kérelmek 

 
a) Napsugár Óvoda kérelmei 

 
Serbán György bizottsági elnök a következőket mondja: 
 
Az intézmény kérte eddig a GYES-en lévő dolgozójának a GYES első évére járó 
szabadságának megváltásához 147.500,- Ft-os pótelőirányzat biztosítását.  
Továbbá az óvoda az önkormányzat 132/1991. számú határozatára hivatkozva 
kért két nyugdíjba vonuló dolgozója részére másfél havi jutalom biztosítását, 
melynek összege 310.500, Ft. 
 
A bizottság támogatja mindkét összegre a pótelőirányzat megadását. 

 
Polgármester kéri a képviselőket, tegyék meg javaslataikat. 

 
Mivel kérdés, hozzászólás nincs, Faludi Tamás polgármester szavazásra 
bocsátja az intézmény kérelmeit, mely beépítésre kerül a költségvetési rendeletbe. 

 
/14 igen szavazat / 
 
 

b) Széchenyi István Általnos Iskola kérelmei 
 

Serbán György bizottsági elnök ismerteti: 
 
Az iskolánál szükségessé vált a 2003. évi CXVIII. törvény alapján 5 fő 
besorolásának módosítása. A módosítással járó pótelőirányzat igény erre az évre 
vonatkozóan 459.200,- Ft. 
 
A költségvetés készítése után vált ismertté a rehabilitációs hozzájárulás éves 
összegének változása, aminek összege 91.600,- Ft. 
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Pótlékalap változás miatt az iskolánál 142.600,- Ft-os kiadási többlet mutatkozik. 
 
A Költségvetési bizottság támogatja a kérelmekre a fedezet biztosítását. 
 
Mivel kérdés, hozzászólás nincs, Faludi Tamás polgármester szavazásra 
bocsátja az intézmény kérelmeit, mely beépítésre kerül a költségvetési rendeletbe. 

 
/14 igen szavazat / 
 

c) Arany János Általános Iskola kérelmei 
 

Serbán György bizottsági elnök  elmondja: 
 
Az intézménynél1 fő pedagógus a GYED-et megszakította. Szabadsága idejére a 
helyettesítést az intézménynek meg kell oldania, melynek pótelőirányzat igénye 
201.400,- Ft.  
 
Az iskola kérte a rehabilitációs hozzájárulás éves mértékének törvényi változása 
miatt 321.200,- Ft kiadási többlet fedezetét. 
 
Az intézmény pótlékalap változás miatt 271.300,- Ft-os pótelőirányzatot igényelt 
az önkormányzattól. 
 
Az iskola gazdasági vezetője szakirányú főiskolai végzettséget szerzett. Az 
átsorolásával kapcsolatos éves pótelőirányzat igény 194.000,- Ft. 
 
A Költségvetési bizottság támogatja a kérelmekre a fedezet biztosítását. 
 
Mivel kérdés, hozzászólás nincs, Faludi Tamás polgármester szavazásra 
bocsátja az intézmény kérelmeit, mely beépítésre kerül a költségvetési rendeletbe. 

 
/14 igen szavazat / 
 

d) Tűzoltók támogatása 
 

Serbán György bizottsági elnök mondja: 
 
Az Önkéntes tűzoltó Egyesület legszűkösebb fenntartásához 385.000,- Ft-os 
támogatást kért. Költségvetési bizottság javasolja a támogatás megadását a 
működéshez. 
 
Mivel kérdés, hozzászólás nincs, Faludi Tamás polgármester szavazásra 
bocsátja az intézmény kérelmeit, mely beépítésre kerül a költségvetési rendeletbe. 

 
/14 igen szavazat / 
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e) Dózsa György Gimnázium kérelmei 

 
Serbán György bizottsági elnök a következőket mondja el: 
 
A rehabilitációs hozzájárulás törvényi változása miatt az intézménynek 278.000,- 
Ft-os többletfizetési kötelezettsége keletkezett. 
 
Az Áfa visszaigénylés szabálya 2004. év januárjától módosult. Az élelmezési 
tevékenység Áfa-ja nem vonható le teljes egészében, mint korábban. Így az 
intézménynek 2004. évre vonatkozóan előreláthatólag 1.055.000,- Ft-os 
többletkiadása merül fel. 
 
Az iskolánál pótlékalap változás miatt 193.000,- Ft-os kiadási többlet jelentkezik. 
 
A Költségvetési bizottság támogatja a kérelmekre a fedezet biztosítását. 
 
Mivel kérdés, hozzászólás nincs, Faludi Tamás polgármester szavazásra 
bocsátja az intézmény kérelmeit, mely beépítésre kerül a költségvetési rendeletbe. 

 
/14 igen szavazat / 
 

f) ,,Barátság” Egyesített Szociális Intézmény kérelmei 
 

Serbán György bizottsági elnök ismerteti: 
 
A rehabilitációs hozzájárulás törvényi változása miatt az intézmény 338.000,- Ft-
os pótelőirányzat igényt adott be.  
 
Az intézménynél pótlékalap változás miatt 347.000,- Ft-os többletigény 
keletkezett. 
 
A Költségvetési bizottság támogatja a kérelmekre a fedezet biztosítását. 
 
Mivel kérdés, hozzászólás nincs, Faludi Tamás polgármester szavazásra 
bocsátja az intézmény kérelmeit, mely beépítésre kerül a költségvetési rendeletbe. 

 
/14 igen szavazat / 
 

g) Művelődési Központ kérelmei 
 

Serbán György bizottsági elnök elmondja: 
 
Az intézmény pótlékalap miatti pótelőirányzat igénye 16.300,- Ft. 
 
Továbbá pályázati önerő biztosítását kérte 125.000,- Ft-os összegben, vöröslézer 
diódás hangolvasó lámpa beszerzésére. Enélkül a mozi nem tud működni 2005. 
évtől.  
A bizottság támogatta a fedezet megadását.  
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Polgármester felkéri a jelenlévőket, tegyék meg észrevételeiket. 
 
Farkas Zoltán képviselő javasolja: 
 
Kérem a felmerülő igényekről külön – külön szavazzon a képviselő-testület. 

Faludi Tamás polgármester kéri a képviselőket, aki egyetért az intézmény 
pótlékalap miatti 16.300,- Ft-i pótelőirányzat biztosításával – mely beépítésre 
kerül a költségvetési rendeletbe – kézfeltartással szavazzon. 

/14 igen szavazat / 

 

Faludi Tamás polgármester ismerteti: 

Amennyiben a 125.000,- Ft nem kerül biztosításra a pályázat benyújtásához, 
abban az esetben a mozi 2005-től nem tud üzemelni. 
 
Kolompár Orbán képviselő mondja: 
 
Javasolom a 125.000,- Ft megadását, hogy az intézmény a pályázatot be tudja 
adni. 
 
Faludi Tamás polgármester kéri a képviselőket, aki egyetért a pályázat 
benyújtásához a 125.000,- Ft önerő biztosításával – mely beépítésre kerül a 
költségvetési rendeletbe – kézfeltartással szavazzon. 
 
/12 igen, 2 tartózkodás / 
 

h) Városgazdálkodási Intézmény kérelme 
 

Serbán György bizottsági elnök mondja: 
 
Az intézmény részére 21.800,- Ft-os pótelőirányzat biztosítása szükséges a 
pótlékalap változással kapcsolatban. A bizottság támogatja a kért összeg 
megadását. 
 
Mivel kérdés, hozzászólás nincs, Faludi Tamás polgármester szavazásra 
bocsátja az intézmény kérelmét, mely beépítésre kerül a költségvetési rendeletbe. 

 
/14 igen szavazat / 
 

i) Polgármesteri Hivatal kérelmei 

- Rehabilitációs hozzájárulásról 
 

Serbán György bizottsági elnök ismerteti: 
 
Törvényi változás miatt a hivatalnak 220.500,- Ft-os többletkiadása jelentkezik 
a rehabilitációs hozzájárulás vonatkozásában a tervezetthez képest. A bizottság 
támogatja a többletkiadás rendeletbe beépítését. 
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Mivel kérdés, hozzászólás nincs, Faludi Tamás polgármester szavazásra 
bocsátja a 220.500,- Ft megadását, mely beépítésre kerül a költségvetési 
rendeletbe. 
 
/14 igen szavazat / 
 

- Nyugdíjba vonuló dolgozó jubileumi jutalmának kifizetéséről 
 

Serbán György bizottsági elnök ismerteti: 
 
Egy fő dolgozó nyugdíjba vonulásával, valamint jubileumi jutalmának 
kifizetésével kapcsolatban a hivatalnak 1.270.800,- Ft biztosítására van 
szüksége. A bizottság támogatja a fedezet megadását. 
 
Mivel kérdés, hozzászólás nincs, Faludi Tamás polgármester szavazásra 
bocsátja az 1.270.800,- Ft megadását, mely beépítésre kerül a költségvetési 
rendeletbe. 
 
/14 igen szavazat / 
 
 

- Sportegyesületek támogatásáról 
 
Serbán György bizottsági elnök elmondja: 
 
A bizottság 2,1 millió forintot javasol a sportegyesületek támogatására. 
 
Kolompár Orbán képviselő kérdezi: 
 
A 2,1 millió forint hogyan kerül megosztásra? 
 
Serbán György bizottsági elnök a következő tájékoztatást adja: 
 
A Football Club 1 millió forint, Férfi Kézilabda SE. 500.000,- Ft, a Női 
Kézilabda SE. 500.000,- Ft és az Asztalitenisz  SE. 100.000,- Ft. 
 
Farkas Zoltán képviselő megjegyzi: 
 
Javasolnám egy olyan kiegészítés kerülne megfogalmazásra, hogy a bérleti 
díjak legyenek először kifizetve. 
 
Faludi Tamás polgármester hozzáfűzi: 
 
A bérleti díjakkal most ne foglalkozzunk, majd a következő testületi ülésen 
visszatérünk rá.  
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Kérem a képviselőket, aki egyetért a 2,1 millió forint biztosításával, az előbb 
ismertetett felosztás szerint – mely beépítésre kerül a költségvetési rendeletbe, 
kézfeltartással szavazzon. 
 
/13 igen, 1 tartózkodás / 

 
- Idősek karácsonyi csomagjáról 
 

Serbán György bizottsági elnök ismerteti: 
 
A Költségvetési bizottság  az idősek karácsonyi csomagjának beszerzésére 
5.500.000,- Ft pótelőirányzat megadását javasolja. 
 
Mivel kérdés, hozzászólás nincs, Faludi Tamás polgármester szavazásra 
bocsátja az 5.500.000,- Ft megadását, mely beépítésre kerül a költségvetési 
rendeletbe. 
 
/14 igen szavazat / 
 

- Közművelődési megállapodásról 
 

Serbán György bizottsági elnök mondja: 
 
A Költségvetési bizottság a Közművelődési megállapodás keretében 500.000,- 
Ft támogatást javasol beépíteni, a következők szerint: Fúvósoknak 210.000,- Ft-
ot, Mayossa Együttesnek  210.000,- Ft-ot, Csóró Trajó 80.000,- Ft-ot. 
 
Mivel kérdés, hozzászólás nincs, Faludi Tamás polgármester szavazásra 
bocsátja az 500.000,- Ft megadását, mely beépítésre kerül a költségvetési 
rendeletbe. 
 
/14 igen szavazat / 
 

- Beiskolázási támogatás 
 

Serbán György bizottsági elnök elmondja: 
 
A tanulók támogatására 5 millió forint beiskolázási segély kifizetését javasolja a 
bizottság a múlt évi feltételek szerint. 
 
Mivel kérdés, hozzászólás nincs, Faludi Tamás polgármester szavazásra 
bocsátja az előterjesztést. 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a beiskolázási támogatásról szóló 
javaslatot 14 igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadja, és meghozza 
az alábbi határozatát. 
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185/2004. sz. határozat 
Beiskolázási támogatás 
 

H a t á r o z a t 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete beiskolázási támogatást 
állapít meg a Kiskunmajsán állandó bejelentett lakcímmel rendelkező tanulók, 
hallgatók részére, akik a döntés időpontjában és a kifizetés napján is helyi állandó 
bejelentett lakcímmel rendelkeznek. 
 

A támogatás mértéke: 
- általános iskolai tanulók részére     2.000,- Ft/fő 
- középiskolai, szakmunkás tanulók részére    3.000,- Ft/fő 

/nappali rendszerű iskolai oktatás esetén/ 
- egyetemi, főiskolai hallgatók részére     4.000,- Ft/fő 

/nappali rendszerű iskolai oktatás esetén/ 
- zeneiskolai tanulók részére         200,- Ft/fő. 
 
A helyi középiskolai, az általános iskolai tanulók a támogatást az iskolában 
kapják meg, a többi tanuló támogatása – iskolalátogatási igazolás alapján -  a 
Polgármesteri Hivatal pénztárába kerül kifizetésre. A kifizetés és az igények 
benyújtásának időpontja: 2004. szeptember 23-tól – 2004. október 17-ig tart. A 
zeneiskolai tanulók után járó összeget az intézmény kották vásárlására 
használhatja fel. 
E döntést az Új Kun-Majsa újság szeptemberi számában meg kell jelentetni. 
 
Felelős : Faludi Tamás polgármester 
Határid ő: 2004. szeptember 30. 

 

- Szociális lakásépítési, illetve felújítási alap létrehozása 

Faludi Tamás polgármester ismerteti: 

Farkas Mihály képviselő úr javaslata volt, hogy legyen egy ilyen kerete az 
önkormányzatnak.  
 
Farkas Mihály képviselő elmondja: 
 
Kiskunmajsa város területén az első lakástulajdon megszerzéséig nincs az 
önkormányzat részéről semmiféle támogatási lehetőség. Képviselői 
indítványomat megtettem a költségvetési rendelet elkészítése előtt, erről az 
Egészségügyi, Szociális Bizottság úgy foglalt állást, hogy 5 millió forint 
kerüljön elkülönítésre.  
 
Jelen pillanatban az LTP-s hitel alakulása lehetővé teszi ezen összeg beépítését a 
költségvetési rendeletbe. A lakások és helyiségek bérletéről, valamint a lakáshoz 
jutás támogatásáról szóló rendeletben foglaltakat mindenképpen át kell nézni. A 
következő testületi ülésre az Egészségügyi, Szociális Bizottság részéről lesz egy 
rendelet módosítási javaslat, és utána kerül meghirdetésre. 
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Kolompár Orbán képviselő megjegyzi: 
 
Javasolom, most csak az összeggel foglalkozzunk, a részletes feltételekről a 
későbbiekben döntsünk. 
 
Mivel több kérdés, hozzászólás nincs, Faludi Tamás polgármester szavazásra 
bocsátja  az 5 millió forintos szociális lakásépítési, illetve felújítási alap 
létrehozását. 
 

/14 igen szavazat / 

 

- Bodoglárra és Tajóra autóbusz járat biztosításáról 

Faludi Tamás polgármester a következőket mondja el: 

A tegnapi nap folyamán keresett meg Feró Sándor képviselő a következő 
problémával. Amikor járt a helyi járatú autóbusz, akkor Tajóról és Bodoglárról 
is behozta a lakosokat. Most, hogy nem működik a járat, a gyermekek mellé a 
felnőttek nem férnek fel. Azt kérte Feró Sándor képviselő úr, amennyiben 
lehetőség van rá, az iskolabusz heti két alkalommal, kedden és pénteken a 
gyermekek behozatala után még egyszer menjen vissza. Ennek költségét Lantos 
Györggyel a Városgazdálkodási Intézmény vezetőjével kidolgoztattam 68.114,- 
Ft/hó. Erre addig lenne szükség, míg újra nem indul a helyi járat. A szállítási 
díjért az önkormányzat pénzt nem tud kérni. 
 
Kérem a képviselőket, aki egyetért a 68.114,- Ft biztosításával – mely beépítésre 
kerül a költségvetési rendeletbe - kézfeltartással szavazzon. 
 
/14 igen szavazat / 
 

- Balesetveszélyes fák kivágása a város területén 

Faludi Tamás polgármester ismerteti: 

A város területén nagyon sok a balesetveszélyes fa, ezért javasolom ezek 
kivágását. A Városgazdálkodási Intézmény kerüljön megbízásra ezen feladat 
elvégzésével, melyhez 300.000,- Ft-ot legyen biztosítva. 
 
Kérem a képviselőket, aki az elhangzott javaslattal egyetért, kézfeltartással 
szavazzon. 
 
 

Kiskunmajsa  Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a város területén 
balesetveszélyes fák kivágásáról szóló előterjesztést 14 igen szavazattal – ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül – elfogadja, és meghozza az alábbi határozatát. 
 
 
 
 



 27 

 
186/2004. sz. határozat 
Balesetveszélyes fák kivágása a 
város területén 
 

H a t á r o z a t 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megbízza a 
Városgazdálkodási Intézményt, hogy a város területén lévő balesetveszélyes fák 
kivágásáról intézkedjen.  

 
A munkák elvégzéséhez a 300.000,- Ft-ot biztosít, melynek fedezete a hitel. 

Felelős : Lantos György Városgazdálkodási Intézmény igazgatója 

Határid ő: 2004. december 31. 
 

6./ N a p i r e n d 

…./2004. (….) rendelet-tervezet az Önkormányzat 2004. évi költségvetését 
megállapító 3/2004. (III.1.) Ktr. módosításáról 

Előadó: Faludi Tamás polgármester 

/Írásos előterjesztés mellékelve. / 

 
Faludi Tamás polgármester elmondja: 
 
Az előző napirendek kapcsán elhangzott összegek beépítésre kerülnek a költségvetési 
rendeletbe, melynek fedezete a felszabadításra kerülő zárolt betétszámlánk. 
 
Mivel kérdés, hozzászólás nincs, kérem a képviselőket, hogy a rendelet-tervezetet fogadják 
el. 
 

Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Önkormányzat 2004. évi 
költségvetését megállapító 3/2004. (III.1.) Ktr. módosításáról szóló rendelet-tervezetet 14 
igen szavazattal – ellenszavazat és tartózkodás nélkül – elfogadja, és megalkotja az alábbi 
rendeletét. 

 

KISKUNMAJSA VÁROSI ÖNKORMÁNYZAT 

27/2004. (..….) rendelete 
 

az Önkormányzat 2004. évi költségvetését megállapító 
3/2004. (III. 1 ) Ktr. módosításáról 

 
Kiskunmajsa Város Önkormányzatának Képviselő-testülete - a helyi önkormányzatokról 
szóló 1990. évi LXV. tv. 16. §-a valamint az államháztartásról szóló 1992. évi XXXVIII. tv. 
74. § (1) bekezdése, valamint a 217/1998.(XII. 30.) Korm. számú rendelet 53. §. (1) 
bekezdése alapján - a 3/2004. (III. 1.) Ktr. (továbbiakban: R) módosítására az alábbi 
rendeletet alkotja. 
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1. §.  

 
A R. 2. §. (2) bekezdése helyébe az alábbi rendelkezés lép: 
 
(2) A Képviselő-testület a Polgármesteri Hivatal, az Intézmények és a Kisebbségi 
Önkormányzat, valamint a Kiskunmajsa és Térsége Területfejlesztési és Önkormányzati 
Társulás együttes 2004. évi költségvetésének 
 
bevételi és kiadási 
fő összegét 2.227.748,1 ezer Ft-ban 
  
ezen belül: 
 
- a személyi jellegű kiadást 813.556,5 ezer Ft-ban, 
- a munkáltatót terhelő járulékot                                                           271.372,2 ezer Ft-ban, 
- a dologi jellegű kiadásokat 464.443,7 ezer Ft-ban, 
- az ellátottak pénzbeli juttatását 7.074,0 ezer Ft-ban, 
- a speciális célú támogatást 215.593,5 ezer Ft-ban, 
- a hiteltörlesztést 125.966,0 ezer Ft-ban, 
- a pénzeszköz átadásokat 14.446,3 ezer Ft-ban, 
- felhalmozási kiadásokat 232.532,9 ezer Ft-ban, 
  = ebből felújítási kiadásokat                                                               45.370,5 ezer Ft-ban, 
- a céltartalékot 82.763,0 ezer Ft-ban, 
 
állapítja meg. 
 
Az Önkormányzat az  éves engedélyezett létszámkeretet 449,4 főben határozza meg. 
Az 1 fő létszám csökkenés június 1-től érvényes. 

2. §. 
 
A R. 2. §. ( 4 ) bekezdés 2/a és  2/b   számú melléklete helyébe e rendelet 2/a és 2/b  számú 
táblázata lép. 
 

3. §. 
 
A R. 2.§. ( 5 ) bekezdés 3. számú melléklete helyébe e rendelet 3. számú táblázata lép. 
 

4.§. 
 
A R. 2.§. ( 6 ) bekezdés 4. számú melléklete helyébe e rendelet 4. számú táblázata lép. 
 

5.§. 
 
A R.2.§. ( 8 ) bekezdés 5. számú melléklete helyébe e rendelet 5.számú táblázata lép. 
 

6.§. 
 
A R.2.§. ( 10 ) bekezdés 7. számú melléklete helyébe e rendelet 7. számú táblázata lép. 
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7.§. 

 
A R. 2.§. ( 11 ) bekezdés 8. számú melléklete helyébe e rendelet 8. számú táblázata lép.  

 
8.§. 

 
 
Ezen rendelet a kihirdetés napján lép hatályba. 
 
 
Mivel több kérdés, hozzászólás nincs, Faludi Tamás polgármester megköszöni a képviselők 
megjelenését, és az ülést 18 órakor bezárja. 
 
 
 

K. m. f. 
 
 
 
 
 
 

  
Faludi  Tamás      Dr. Csávolszki László 
polgármester          címzetes főjegyző 
 
 
 
 
 
 
Csomor Lajos       Leiz Sándor 
jkv.hitelesítő        jkv.hitelesítő 


